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JEGYZŐKÖNYV 
 

Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága üléséről 
 
Az ülés  

 időpontja: 2023. szeptember 20. 

helye: Csengelei Közös Önkormányzati Hivatal Pusztaszeri Kirendeltsége 

6769 Pusztaszer, Kossuth utca 45. 

minősítése: nyilvános 

jellege: rendes 

sorszáma: 2023/10 

 
Jelen vannak: 
 Sági Mihály elnök 

Kósáné Buknicz Mária tag 

dr. Jaksa Tibor jegyző 

Tóth Mónika jegyzőkönyv-vezető 

Hiányzik: 

 Kovács Andrásné tag 

 
Sági Mihály elnök: Köszöntöm a bizottság tagjait. Megállapítom a bizottság határozatképes, a 
három fős tagságból kettő fő jelen van. Üdvözlöm a megjelent Máté Gábor polgármester urat, Jaksa 
Tibor jegyző urat. A meghívó alapján négy napirendi pontot tárgyalnánk. Kérdezem, hogy van-e 
javaslat másra?  
 
Máté Gábor polgármester: Van. Szeretném javasolni az első napirendi pont következő testületi 
ülésre való ütemezését, mert a Nagy Zsolt a napokban jutott egyéb információkhoz, amit még nem 
tudott teljesen feldolgozni és további információk várhatók még a közeljövőben. Itt egy-két hetes 
történetről van szó. Nem is tudott volna jelen lenni, de kérte azt, hogy egy következő alkalomra 
toljuk át ezt a napirendi pontot. A másik, hogy a Nagymihály Antal Lászlónak a hamvasztása 
megtörtént. Két új napirendi pontra van javaslatom. Erről szeretnék beszámolni és bizonyos 
szerepvállalást kérni majd a testülettől ebben a témában. A második szintén hasonló kiegészítő 
napirendi pont a védőnői lakás egészségház művelési ágának módosítása lakóházzá. Ehhez egy 
önkormányzati bizonyítványt kell alakítanunk. Jegyző úr majd a részleteket el fogja mondani. Ezt a 
két témát minden képpen külön napirendi pontba szeretném hozni, mert lehet, hogy 
határozathozatalt is igényelni fog ez a történet.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én elfogadom.  
 
Sági Mihály elnök: Én akkor csak kérdezem, mielőtt elfogadjuk, hogy akkor ezt a testületi ülésen 
is levesszük. Valamennyire csak ki kellene rá térni, mert a fizetési dolgaink megszűntek. Akkor 
egyelőre nem fizetünk?  
 
Máté Gábor polgármester: Természetesen. Van határozatunk róla, aszerint járunk el addig, amíg 
újabb dolog nem lesz. Szeptemberig van erről határozatunk azután majd később határozunk.  
 
Sági Mihály elnök: Akkor ezt a módosított öt napirendi pontot elfogadjuk. Aki ezzel egyetért, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
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0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
69/2023.(IX.20.)EB. határozat 
 
Tárgy: Napirendi pontok elfogadása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága elfogadta az alábbi 
napirendi pontok megtárgyalását: 
 
1.) Rendelet-alkotás a szociális célú tüzelőanyag juttatásáról 
2.) Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi 

fordulójához 
3.) Pusztaszer község Integrált Települési Vízgazdálkodási Tervének elfogadása 
4.) néhai Nagymihály Antal László halálával kapcsolatos halottkezelési tevékenység költségeinek 

részbeni vállalása 
5.) Hatósági bizonyítvány a Pusztaszer belterület 6 helyrajzi számú ingatlan rendeltetésének 

igazolására 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
1. napirendi pont: Rendelet-alkotás a szociális célú tüzelőanyag juttatásáról 
 
Sági Mihály elnök: Akkor az első napirendi pont a rendelet-alkotás a szociális célú tüzelőanyag 
juttatásáról.  
 
Máté Gábor polgármester: Igazából a szokásos rendszer van, erre kell egy határozatot hoznunk. 
Dátumokat módosítottunk rajta, nagy eltérés nincs. Nem kívánunk más módszert tenni.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Elfogadjuk.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
70/2023.(IX.20.)EB. határozat 
 
Tárgy: Rendelet-alkotás a szociális célú tüzelőanyag juttatásáról 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a szociális célú 
tüzelőanyag juttatásáról szóló önkormányzati rendelet-tervezetet a Képviselő-testületnek 
elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
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2. napirendi pont: Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 
Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulójához 
 
Sági Mihály elnök: Következő csatlakozás a Bursa Hungaricához. Nekem az a kérésem, hogy 
elfogadásra javasoljuk.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Igen.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
71/2023.(IX.20.)EB. határozat 
 
Tárgy: Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi 

fordulójához 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Bursa Hungarica 
Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi fordulójához való csatlakozást a Képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
3. napirendi pont: Pusztaszer község Integrált Települési Vízgazdálkodási Tervének 
elfogadása 
 
Sági Mihály elnök: Harmadik napirendi pont, amit nem is értek, hogy miért kell jóváhagyni egy 
testületnek. Ez egy valami, ami a pályázathoz kell.  
 
Máté Gábor polgármester: Ez nem a pályázat része, hanem a pályázatnak egy feltétele. Az 
önkormányzatnak ezt az ITVT-t meg kellett volna alkotnia akkor is ha nem pályázunk. Ezzel az ITVT-
vel rendelkezni kell. Amikor én az országos vízügyi főigazgatóság ezzel a témával foglalkozó 
osztályvezetőjének feltettem a kérdést, hogy mi volt ezzel a szándék, hogy ilyen tervet készíttetnek 
velünk miközben a vízgazdálkodási térségi szintű, nem önkormányzati szintű feladat. Teljes 
mértékben nekem igazat adott. Azt mondta, hogy nekik nem ez volt a szándékuk, hogy 
önkormányzatok lebontva külön-külön csináljanak ilyen akciót, hogy ez mellé ment ennek a 
dolognak. Úgy látszik, hogy ezt nem tudták helyre tenni. Azt gondolom ugyanaz, mint a vízkár 
elhárítási terv meg a szennyvíz kezelési program meg az ilyen hasonló dolgok.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
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72/2023.(IX.20.)EB. határozat 
 
Tárgy: Pusztaszer község Integrált Települési Vízgazdálkodási Tervének elfogadása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága Pusztaszer község 
Integrált Települési Vízgazdálkodási Tervét a Képviselő-testületnek elfogadásra javasolja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
4. napirendi pont: néhai Nagymihály Antal László halálával kapcsolatos halottkezelési 
tevékenység költségeinek részbeni vállalása 
 
Sági Mihály elnök: Következő, hallgatunk akkor a hamvasztással kapcsolatban.  
 
Máté Gábor polgármester: Felvettük a rokonsággal a kapcsolatot, két lány érintett ebben a 
témában a testvér érintett meg az élettárs. A törvényi rendelkezés különböző kategóriákat hoz. Mi 
azt vállaltuk előzetesen, hogy megpróbáljuk a kapcsolati rendszerünkön keresztül a lehető legkisebb 
költséggel megoldani ezt a dolgot. Budapestről kellett lehozni, egy csomó dolgot kellett megoldani. 
307 000 forint lett úgy a költség, hogy ebbe nincs benne semmi extra. Még egy urnatároló díszdoboz 
sincs, csak maga a műanyag leforrasztott doboz jött le. Így lett 307 000 forint. A lányok részéről 
azzal együtt, hogy a nagyobbik lány 3 éves korában és a kisebbik lány 6-8 hónapos korától kezdve 
a Tóni semmilyen hozzájárulást a gyerekek neveléséhez, eltartásához nem adott az édesanyának, 
ezzel együtt ők érezték a feladatukat. A testvére határozottan elzárkózott a rendszerbe való 
részvételtől. Valamilyen szinten értem is mert nem leszármazottja neki, de vérszerinti rokona. Az 
Ilonkától meg nincs mit bevenni. Lesz még elég bajunk vele, hogy hogyan fogjuk kezelni és már 
kezeljük is. Én azzal a javaslattal álltam elő, hogy mivel ez a két személy egyrészt a Rozikától talán 
tudnánk valamilyen módon beszedni költsége, az Ilonkától csak az adminisztrációs terheinket 
tudnánk növelni. A két lány viszont ráállt arra, hogy ők ebben részt vesznek. Én azt tartottam 
tisztességesnek, hogy ha ezt a költséget a négy érintett fél felé egyenlően osztjuk el. A két testvér 
a felét lefedezi a másik felé meg majd mi, mint önkormányzat lefedezzük és ha be tudjuk hajtani 
rajtuk idővel bármilyen formában akkor ezt majd megtesszük. Minden képpen méltánylandónak 
tartottam a lányoknak a hozzáállását. Végig nagyon együttműködőek voltak, kreatívok voltak. Azt 
tudni kell, hogy a nagyobbik lánynál három pici gyerek van. Az anyagi helyzetük azért megengedi, 
az egyik Ausztriába dolgozik a másik itthon. Ők ennek a felét bevállalták és a kegyeleti Kft-vel meg 
is állapodtunk, hogy kétfelé számláznak. Az Andreának számlázzák az egyik felé, amit majd a két 
testvér eloszt úgy ahogy akarja és az önkormányzatnak számlázzák a másik felét. Ebben szeretném 
a testületnek a támogatását kérni, hogy ez ebben a formában mehessen.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Ez egy megállapodás igazából, hogy a két vérszerinti gyermeke a két lánya 
állja a felét a másik fele meg az önkormányzat terhén marad mert valamilyen szinten méltányoljuk. 
Egy dolog, hogy mit mond a törvény meg egy dolog, hogy mit mond az emberség meg a 
méltányosság meg a családi háttér. Ha ebben most meg tudunk állapodni és a testület is rábólint 
akkor ennek a történetnek itt a vége. A Zeleinére semmi képpen nem tudom ráterhelni meg ő 
lenyilatkozott. Elsőként lenyilatkozta, hogy neki nem áll módjában teljesíteni ezt a kötelezettségét. 
A Rozika meg nem jön képbe, mert itt az van, hogy a d) pont szerint az egyéb közeli hozzátartozók 
a törvényes öröklés rendje szerint. A törvényes öröklés rendje szerint a Rozika a 200. a rangsorban. 
Vagy az van, hogy tessék 307 700 forint és akkor a két lány tetszik, nem tetszik kifizeti vagy b verzió 
méltányoljuk, hogy valamilyen szinten kegyet gyakorlunk és így megbontva marad a dolog.  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Én úgy gondolom, hogy így méltányos.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Ez tényleg egy megállapodás jóváhagyását jelentené a testület meg a 
bizottság részéről is, 153 000 valahányszáz forint maradna a terhünkön. Így, hogy előkerültek a 
közeli hozzátartozók és a jogszabály nem foglalkozik azzal, hogy kit, hogy nevelt, egészen szigorúan 
nekik kellene gondoskodni az apjuknak az eltemettetéséről kerül, amibe kerül.  
 
Máté Gábor polgármester: Hozzá kell tegyem a temetést ők aztán viszik tovább, ez csak a hamvak 
átadásáig történt.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Most egy jegyzőkönyv odáig szól, hogy bevállalják a felét a másik felére 
meg kérjük a képviselő-testületnek a hozzájárulását.  
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Sági Mihály elnök: Nekünk nincs erre pillanatnyilag semmiféle alap rendeletünk, hogy ilyenekhez, 
hogy állunk hozzá. Már ez a testület nem fog hozni, majd június 9-én annak a testületnek majd ilyen 
dolgokra is hozni kell valamit. Én azt mondom, hogy talán, ha a képviselő-testület is kíváncsi lesz 
ennyire a részletekre akkor belemenjünk. Én azt mondom, hogy semmiféle képpen ne legyen ebből 
végrehajtás meg nálunk tartozásként kezelni, mert előbb-utóbb úgyis le kell írni. Nem látom az 
értelmét, azt, hogy tartozást tologatjuk magunk előtt majd évekig és egyszer majd valamelyik 
testület leírja. Én javaslom, hogy a 153 000 forintot az önkormányzat vállalja át és ezzel tudjuk is 
le. Jó?  
 
Kósáné Buknicz Mária tag: Igen.  
 
Sági Mihály elnök: Elfogadásra javasoljuk. Aki ezzel egyetért, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A döntéshozatalban résztvevők száma: 2 fő 
A döntésből kizárt önkormányzati képviselő neve: - 
A kizárás indoka: - 
A szavazás módja: nyílt 
A szavazás számszerű eredménye: 
2 igen szavazattal 
0 nem szavazattal 
0 tartózkodással 
az Előkészítő Bizottság a következő döntést hozta: 
 
73/2023.(IX.20.)EB. határozat 
 
Tárgy: néhai Nagymihály Antal László halálával kapcsolatos halottkezelési tevékenység költségeinek 

részbeni vállalása 
 

HATÁROZAT 
 
Pusztaszer Község Önkormányzata Képviselő-testületének Előkészítő Bizottsága a Képviselő-
testületnek elfogadásra javasolja, hogy néhai Nagymihály Antal László halálával kapcsolatos 
halottkezelési tevékenység költségeinek részbeni vállalásaként 153 850,-Ft, azaz – 
Százötvenháromezer-nyolcszázötven – forint összeg megfizetését vállalja. 
 
Határidő: azonnal 
 
Felelős: Sági Mihály elnök 
 
5. napirendi pont: Hatósági bizonyítvány a Pusztaszer belterület 6 helyrajzi számú ingatlan 
rendeltetésének igazolására 
 
Sági Mihály elnök: Következő a védőnői lakás. Én utána mentem ennek. Ma egy hete volt egy 
búcsúztatás, ahol az egyik barátom az utolsó 10 évében csak ilyennel foglalkozott, hogy 
ingatlanokkal. Azt mondta, hogy ha az önkormányzat annak idején valahova nem lépett be akkor 
visszahárul a képviselő-testületre és neki kell meghozni a minősített tanúsítványt erről az épületről 
és ezt a földhivatal bejegyzi és utána megy az ügylet tovább.  
 
dr. Jaksa Tibor jegyző: Akár lehet ez is az értelme ennek. A legutolsó testületi ülésen még csak 
pedzegettem, mert akkor még csak telefonálás szintjén hozták ránk a frászt a Kormányhivatal 
részéről. Írtunk egy iratot a földhivatalnak, hogy a kivett egészségház művelési ágból legyenek 
szívesek átírni lakóház, udvarrá ezt a dolgot, még jogszabály helyeket is találtam. Egy kollegina a 
földhivatalból visszaírta tájékoztatás képpen, de egy hatósági döntése az határozat vagy végzés 
tájékoztatás az nincs. Egy végzést kellett volna kibocsátania, hogy hiánypótlásra szólítja fel az 
önkormányzatot ilyen meg olyan határidővel, hogy ezt a hatósági bizonyítványt csatoljuk be. Ő csak 
tájékoztatott erről, hogy kellene neki egy ilyen hatósági bizonyítvány meg fizessük be az eljárási 
díjat. Még fölhívta a figyelmet arra is, hogy saját ügyében az önkormányzat nem járhat el, minek 
után önkormányzati tulajdon. Írtam a Kormányhivatalnak, hogy akkor bejelentjük a kizárásunkat, 
mert saját tulajdonunk és kérem eljáró hatóság kijelölését. Az állami főépítésznek a neje kapta meg 
ezt az ügyet és ő hívott fel bennünket, az volt a kérdése, hogy a polgármester úrra átruháztuk-e a 
hatáskört? Mondtam, hogy nem, mert még csak ilyen rendeletünk sincs, amibe átruházhattuk volna. 
Ez a településképi rendeletünk ez kapcsolódik az arculati kézikönyvhöz. Aztán megkaptuk ezt perszer 
leírva is végzés formájában. Az a lényeg, hogy ez egy önkormányzati hatósági ügy a települési 
önkormányzatnak kell ezt a hatósági bizonyítványt kiadnia. Minek után mi ezt polgármester úrra ezt 
a hatáskört nem ruházta át a képviselő-testület ezért a kormányhivatal a kormányzati igazgatásról 
szóló ilyen-olyan törvény szerint nem minősül felügyeleti szervének a képviselő-testületnek és akkor 
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HATÁROZATOK JEGYZÉKE 
 

Sorszám Tárgy Határidő 
69/2023.(IX.20.)EB. határozat Napirendi pontok elfogadása azonnal 
70/2023.(IX.20.)EB. határozat Rendelet-alkotás a szociális célú tüzelőanyag 

juttatásáról 
azonnal 

71/2023.(IX.20.)EB. határozat Csatlakozás a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjrendszer 2024. évi 
fordulójához 

azonnal 

72/2023.(IX.20.)EB. határozat Pusztaszer község Integrált Települési 
Vízgazdálkodási Tervének elfogadása 

azonnal 

73/2023.(IX.20.)EB. határozat néhai Nagymihály Antal László halálával 
kapcsolatos halottkezelési tevékenység 
költségeinek részbeni vállalása 

azonnal 

74/2023.(IX.20.)EB. határozat Hatósági bizonyítvány a Pusztaszer belterület 6 
helyrajzi számú ingatlan rendeltetésének 
igazolására 

azonnal 

 






